
Dagsorden til Bestyrelsesmøde 

Deltagere: Mette Kølbæk Pedersen, Søren Thomas 
Lauritsen, Jonna Flensborg Nielsen, Marie-Louise Lund 

Nowack, Tina Madsen, Brian Nørgaard Albertsen, Lise 
Pugdahl-Vilhelmsen, Anders Pyndt, Knud Pedersen og 
Mette Kloppenborg 

Dato og tid: 09.02.2023 kl. 17.00 – 20.00 
Sted: Børnehuset Stjernen 
Mødeleder: Tina 
Referent: Anders 

 

 Emne  Pun
kt 
typ
e1 

Tid og 
ansvarlig 

Indstilling Referat 

1. 1  Velkomst og 
godkendelse af referat 
fra sidst.  

B   Godkendt 

2.  Nyt fra Huset O Anders 
Knud 
Mette 

Nyt fra Stjernekøkkenet, februar 2023 
 
I december modtog vi, fra en 
forældregruppe, et 10-punkts papir (er 
udsendt til bestyrelsen som bilag, og har sit 
eget orienteringspunkt på dagsordenen) 
Papiret har medført et par justeringer i 
køkkenrutinerne, og de er allerede fint 
implementerede. Vi er, både ift papiret og i 
det hele taget, glade for, at 
forældrebetalingen for mellemmåltider er 
forhøjet, og at den kommunale takst for 
madordningen også er øget. 
Jeg har i december og januar været censor 
ved svendeprøver for ernæringsassistenter. 

 

 
1 O: orientering; D: drøftelse; B: beslutning 



Ud over at det er en personlig fornøjelse, ser 
jeg det også som en udbygning af 
samarbejdet med skolerne i hhv Holstebro 
og Viborg. Det medfører, at Stjernekøkkenet 
er kendt begge steder, vi har et godt ry som 
praktiksted, hvilket -måske – kan være med 
til at sikre elever også i fremtiden. 
I denne uge har jeg været på UCH 
(UddannelesCenter Holstebro), inviteret til 
dialogmøde med vores Mad- og 
måltidspolitik som omdrejningspunkt. 
Jeg nyder også at blive brugt på denne 
måde,- og at det kan lade sig gøre, fordi der 

er et dream-team i Stjernekøkkenet       
 
Februar 2023 
Mette, Stjernekøkkenet 
 
Nyt fra vuggestuen og børnehave 
 
Vuggestuen er kommet godt i gang her efter 
jul. 1. januar startede Anette som pædagog 
på Astronautstuen. Anette er kommet godt i 
gang. Anette har fået Malene som mentor. 
Mentor er et ny tiltag vi startede med i 
november 2022. Som mentor følger man 
den nye medarbejder tæt den 1. måned for 
at sikre at den nyansatte bliver hjulpet godt i 
gang. Dette sker gennem samtaler mellem 
de 2, men også samtaler sammen med mig. 
Vores håb er, at det kan betyde at man som 
nyansat kan komme godt i gang og ved 



hvem man kan sparre med om spørgsmål 
der dukker op. Det skal også gerne betyde, 
at vi får doseret informationer om stedet og 
arbejdet, så den nyansatte kan nå tage det 
ind. 
Nadia pædagog på Astronauterne er 
sygemeldt med angst og stress. Miriam som 
kender børn og forældre er kaldt ind som 
vikar. 
Den 16/1 begyndte Lærke på Solstrålerne 
som pædagogmedhjælper i stedet for 
Cecilie der skulle ud at rejse. Lærke er også 
tildelt en Mentor. 
Majbritt har påbegyndt 2. del af 
uddannelsen som Sprogvejleder. Det samme 
er Jonna fra Børnehaven. Det bliver helt 
sikker en gevinst for institutionen at vi har 2 
pædagoger der er uddannet sprogvejleder. 
I vuggestuen er de lige gået i gang med Sang 
glad mini uddannelsen (se forældrebrev) 
I børnehaven er Sandie 1/1 2023 startet som 
pædagog på Mælkevejen 3 og Jacob er 
startet som pædagog på Satellitten 1. 
februar. De har også begge fået tilknyttet en 
mentor. Patrick er for Sandie og Jonna er for 
Jacob. Sara-Louise er ansat som 
pædagogmedhjælper på Satellitten fra 1. jan 
til 30. juni og har haft Mikkel som mentor. 
Den 9. marts sender vi Lianne og Vivi fra 
Børnehaven og Trine og Camilla på 
pædagogisk idrætskursus på Via i Århus.  



1/6 skal de kommende skolebørn i SFO. Der 
er desværre 13 børn der ikke får plads på 
Tjørring skole. 
Vi forsætter på vores personalemøder vores 
arbejde med den daglige struktur i 
Børnehaven. På det kommende møde er det 
eftermiddagene vi skal have fokus på.  
Den 1. marts har vi temaaften i børnehaven 
hvor Sangens hus kommer og laver 
workshops for os. Her vil der blive fokuseret 
på hvilke muligheder sang og sanglege giver 
os i det pædagogiske arbejde. Vi kommer 
her i foråret til at rette fokus på vores rum. 
Her vil det være indretning og brug set ud 
fra et børneperspektiv vi tager fat på.     
 
 

Ledelse 
13 børn har fået afslag på at skal starte i 0 
klasse på Tjørring Skole. Hvad får det af 
betydning hos os? 
 
Planer for udvikling af Holing Sø. Møde i 
sportscenter Holing 1 marts ideer og forslag. 
Tænker at møde frem og påpege 
udfordringen med vand på legepladsen, når 
man nu påtænker at hæve arealet syd for 
Stjernen. 
 
Vi er ved at evaluere samarbejdsmodellen 
forvaltning – skole/inst. – forældre fælles 
indsats på børn i udsatte positioner. 



Hvordan bruger vi psykolog, 
vejledningspædagoger, socialrådgivere, 
sundhedsplejerske, pædagoger og forældre 
ressourcerne bedst? 
 
I 2030 kommer man i Herning Kommune, 
hvis vi fastholder de pædagoger vi har i dag, 
til at mangle 238 pædagoger. Hvad betyder 
det i for os, og hvordan kan arbejde ind i 
det? 
Noget vi som bestyrelse og ledelse bliver 
inddraget i 

 

3.  Rum og indretning i 
børnehøjde set fra et 
forældreperspektiv. 

 

D Anders Vi skal til at se på vores rum og indretning 
igen og meget gerne med børnebriller på. 
DCUM og Lego fonden har sammen med 
nogle dagtilbud udarbejdet et materiale vi 
bliver præsenteret for i marts. 
Vi skal være forsøgsinstitution på at bruge 
materialet. 
Jeg har afsat en pædagogisk dag d. 16.9, 
hvor tanken er, at vi tager arbejdshandsker 
på, og får indrettet rummene. 
Men der er lige en proces op til det. 
 
Jeg kunne godt tænke mig at høre jeres 
meninger og holdninger til rum og 
indretning. 
 
Kunne nogle af jer have kendskab til fonde 
eller sponsorer? 
 

Salene og Krea rummet fungerer rigtig godt. 

Dukkekrog, grovværksted og hurlumhej 

rummene ser kedeligt ud.  

Fint lige at få set på og gjort sig nogle tanker 

om indhold og brug af de rum vi har til 

rådighed. 

 

Oplægget på cafeen ser rigtig godt ud og kunne 

være spændende at arbejde ind i. Økonomisk 

har vi ikke råd til den dyre løsning, men vi kan 

prøve at arbejde ind i ideerne. 

Opmærksom på ikke at få lavet for smalle 

gangarealer. 

Ligeledes skal vi være opmærksomme på at 

minimere fysisk og visuel støj. 

 



Vedhæftet fil 
 

Snakken og rum og indretning affødte også en 

snak om at skærme børnene lidt nok de ligger 

og bliver skiftet. Jonna havde nogle gode 

pointer i for til liggeretningen, og deler den i 

med øvrigt personale. 

 

Skriv gerne til Anders, hvis i støder på fonde 

eller har kendskab til sponsorer. 

4.  Forældrekenskab B Anders 
Søren 

Afvikles i tidsrummet 17-19 

Tilmelding synlig i institutionen 

Torsdage i marts: 

16.03.23 Satellitten og Planeterne 

23.03.23 Stjernerne 

30.03.23 Mælkevejen 

Vuggestuen en lørdag d. 15.4  
formiddag 10-12 

Tovholdere? 

16.03 – Mælkevejen (Brian, Søren, Tina) 

 

23.03 – Stjernerne (Susanne? Tina spørger) 

 

30.03 – Satellitten og planeterne (Mette? 

Fridas mor, Line?) 

 

Kan der deltage en pædagog? Leg med 

børnene 

 

På torvet. Anders tager fat i Sune 

 

Søskende kan deltage 

 

Vuggestuen: Forældrekendskab er planlagt i 

forbindelse med forældrekaffe 

5.  Børnestafetten   Fri for mobberi afholder børnestafetten som 
børnehaven vil deltage i. Det er 24.05.  
Forældrene vil blive inviteret til at kigge på 
og heppe.  

Bestyrelsen arrangerer en bod med henblik på 

salg af div. med henblik på at samle penge til 

koloni.  



Her kunne der være en mulighed for at tjene 
penge til bussen til kolonien i form af salg af 
madvarer.  
Er det noget I som bestyrelse har lyst til at 
være en del af?  

 

Anders er tovholder og inddrager Knud. Anders 

og Knud står i boden på dagen.  

6.  Økonomi 
2022 

2023 

O Anders Hvad sker der når vi ser ind i 2023? Grundet ændringer i budgettet til køkken og 

minimumsnormeringer er der i 2023 lidt penge 

at arbejde med. Stillinger som vist på sidste 

møde er opnormeret. 

År 2022 lander med et mindre forbrug på 

64.000 kr. heraf er de 57.000 tilførte 

energiudgifter som ikke er forbrugt. Altså står 

vi samlet med et mindre forbrug på 7000 kr. 

Målet var at ramme nul. Tættere kommer vi 

vist ikke. 

Meldingen indtil videre er, at de ikke tager 

overskydende energi udgifter tilbage. Er det 

tilfældet søger vi alle pengene overført til 2023, 

til indkøb af inventar i forbindelse med det 

projekt vi deltager med DCUM og LEGO-fonden 

i forhold til rum og indretning. 

7.  Forældrehenvendelse 
omkring madordningen  

D Mette  10-punkts papir  

Se vedhæftet fil 

Hvis vi oplever lignende, er det vigtigt at får 

guidet folk til at henvende sig til de personer 

som kan afhjælpe problematikken. Vi vil gerne 

dialogen. 



8.  Evt.    Kendskab til forældrebestyrelsen 

 

 

Webinar med Louise Klinge- ud med 

skældud. For Mælkevej forældre. Er det 

noget vi vil? 

 

Skærmvaner 

 

Valg til bestyrelsen 

Skal der navne og billeder op samt beskrivelse 

af bestyrelsens rolle. Anders ser på det. 

 

Kunne det være med på forældremøder? 

Ønskeligt og en god ide i forhold til at 

kvalificere forældremøderne. 

 

Punkt på næste møde 

 

Prik gerne til folk. Punkt på næste møde 

 

 
Godkendt af: 
 
 
 
 

Mette Kølbæk Pedersen (Forældrerepræsentant)  Søren Thomas Lauritsen (Forældrerepræsentant) 
 
 
 
 
Tina Madsen (Forældrerepræsentant)    Jonna Flensborg Nielsen (Personale repræsentant) 
 
 
 

 
Marie. Louise Lund Nowack (Forældrerepræsentant)   Brian Nørgaard Albertsen (Forældrerepræsentant) 
 
 



 
 
Lise Pugdahl-Vilhelmsen (Forældrerepræsentant) 


